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Joukkoliikennejaosto on valmistellut esitykset Oulun seudun 
liikenteen lippu- ja maksujärjestelmän uudistuksesta. Kunnilta 
pyydetään nyt lausuntoa 30.4.2024 mennessä.  
 
Joukkoliikenteen kehittämisellä pyritään vastaamaan seudun 
liikennejärjestelmän kehittämistavoitteisiin sekä kuntien 
hiilineutraaliustavoitteisiin. Joukkoliikenteen houkuttelevuutta 
voidaan lisätä tekemällä sen käyttämisestä mahdollisimman 
helppoa. Maksuvyöhykkeiden määrän vähentäminen 
yksinkertaistaisi ja selkeyttäisi hinnoittelua. Muutoksella 
joukkoliikenteen käyttö sekä lippujärjestelmän ylläpito ja kehitys 
helpottuisi. 
 
Uudistusta on valmisteltu vuorovaikutteisesti asukkaiden ja kuntien 
kanssa. Valmistelun edetessä joukkoliikennejaosto on päätynyt 
esittämään valintaa kahdesta vaihtoehdosta yhden tai kahden 
vyöhykkeen malleista. 
 
Ehdotuksen mukaan 
  
A) Yhden vyöhykkeen TASATAKSA-mallissa lippujen hinnat olisivat 

samat koko alueella. Matkan pituus ei vaikuttaisi matkan hintaan, 
ainoastaan lipputyyppi ja alennusryhmä. Lippujen hinnat 
nousisivat lyhyillä matkoilla ja laskisivat pitkillä matkoilla. 
Lumijoella lippujen hinnat laskisivat merkittävästi. 
 

B) KAHDEN VYÖHYKKEEN mallissa nykyiset lähi-vyöhyke sekä 
vyöhykkeet A ja B yhdistyisivät yhdeksi vyöhykkeeksi (uusi A-
vyöhyke) Lisäksi nykyiset C ja D-vyöhykkeet yhdistyisivät toiseksi 
vyöhykkeeksi (uusi B-vyöhyke). Lippujen hinnat nousisivat 
lyhyillä matkoilla ja pysyisivät pitkillä matkoilla nykytasolla. 

 
 
Lausuntopyynnössa kuntia pyydetään ottamaan kantaa: 
 
 • kumpi ehdotetuista vyöhykevaihtoehdoista (tasataksa- vai kahden 
vyöhykkeen malli) tulisi valita; 
 • voidaanko esitetyt hinnoittelumuutokset ottaa käyttöön; 
 • voidaanko lastenvaunujen kanssa kulkevien ilmaismatkat sallia  
samoin periaattein koko Oulun seudun liikenteen alueella 
 

Ohm. 71 Lausuntopyyntö 
Ohm. 72 Oulun seudun liikenne lipunhinnat 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Karsi-Ruokolainen Paula 

 



Päätösehdotus Kunnanhallitus käy keskustelun  joukkoliikenteen vyöhyke- ja 
hinnoitteluvaihtoehdoista sekä antaa lausunnon kokouksessa 
vahvistettavan esityksen mukaisesti. 
 

Päätös Kunnanhallitus päätti esittää lausuntonaan, että 
1) valitaan yhden vyöhykkeen tasataksa-malli käyttöön; 
2) esitetyt hinnoittelutunnukset voidaan ottaa käyttöön; ja 
3) lastenvaunujen kanssa kulkeville sallitaan ilmaismatkat koko 
Oulun seudun liikenteen alueella. 

 


